

**260 (IX). Use of the Central Library at Geneva by the United Nations and the specialized agencies**

*Resolution of 6 July 1949*

*The Economic and Social Council,*

*Having considered* the report of the Secretary-General transmitting a proposed definitive plan for the use of the Central Library at Geneva by the United Nations and the specialized agencies,<sup>1</sup>

*Noting* that the Secretary-General's proposals have been drawn up on the basis of recommendations of the International Committee of Library Experts, and in the light of consultations with the specialized agencies concerned.

*Expresses* its approval of the Secretary-General's plan, it being understood that the works in the Library shall continue to be housed in the European office of the United Nations

**261 (IX). Co-ordination of cartographic services of specialized agencies and international organizations**

*Resolutions of 27 July 1949*

A

*The Economic and Social Council,*

*Taking note* of the report of the Secretary-General on the co-ordination of cartographic services of the United Nations, specialized agencies and international organizations, of the communications received from Member Governments, of the study on modern cartographic methods, of the report of the experts on cartography, and of the recommendations contained therein,<sup>2</sup>

*Considering* that the United Nations urgently needs a cartographic office in order properly to service its main organs and functional and regional commissions and to assist in the co-ordination of its cartographic services with those of the specialized agencies,

*Expresses* its appreciation of the work accomplished by the meeting of experts;

*Invites* Member Governments to continue their efforts to stimulate the accurate surveying and mapping of their national territories and to develop close international co-operation in the field, particularly with their neighbouring countries; and

**260 (IX). Utilisation de la Bibliothèque centrale de Genève par l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées**

*Résolution du 6 juillet 1949*

*Le Conseil économique et social,*

*Ayant étudié* le rapport du Secrétaire général transmettant un projet définitif pour l'utilisation de la Bibliothèque centrale de Genève par l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées<sup>1</sup>,

*Prenant acte* du fait que les propositions du Secrétaire général sont fondées sur les recommandations du Comité consultatif international d'experts bibliothécaires et tiennent compte des consultations avec les institutions spécialisées intéressées,

*Exprime* son approbation du projet du Secrétaire général, étant entendu que les ouvrages de la Bibliothèque resteront dans les locaux de l'Office européen des Nations Unies.

**261 (IX). Coordination des services cartographiques des institutions spécialisées et des organisations internationales**

*Résolutions du 27 juillet 1949*

A

*Le Conseil économique et social,*

*Prenant acte* du rapport du Secrétaire général sur la coordination des services cartographiques de l'Organisation des Nations Unies, des institutions spécialisées et des organisations internationales, ainsi que des communications reçues de Gouvernements Membres, de l'étude sur les méthodes cartographiques modernes, du rapport des experts en matière de cartographie et des recommandations qui s'y trouvent<sup>2</sup>,

*Considérant* que l'Organisation des Nations Unies a un urgent besoin d'un bureau de cartographie pour faciliter comme il se doit la tâche de ses principaux organes, de ses commissions techniques et de ses commissions régionales et pour aider à la coordination de ses services cartographiques avec ceux des institutions spécialisées,

*Se déclare* satisfait du travail accompli par le groupe d'experts;

*Prie* les Gouvernements Membres de poursuivre leurs efforts en vue d'encourager, dans des conditions qui en garantissent l'exactitude, les levés topographiques et l'établissement de cartes de leurs territoires nationaux respectifs, et d'instaurer dans ce domaine une étroite coopération internationale, notamment entre pays voisins; et

<sup>1</sup> See documents E/1358 and E/1358/Corr.1.

<sup>2</sup> See documents E/1322 E/1322/Corr.1 and E/1322/Add.1 and 2.

<sup>1</sup> Voir les documents E/1358 et E/1358/Corr.1.

<sup>2</sup> Voir les documents E/1322 et E/1322/Add.1 et 2.